
JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült a Szentesi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2019. decem-
ber 20. 10.00 órakor a Szentes, Dankó P. u. 31. sz. alatti Nádas-házban megtartott köz-
meghallgatásról.  
 
Jelen voltak:  Faur Zoltán    elnök 
                           Faur Csaba    képviselő 
 Pulya Valter   képviselő 
 
Nem volt jelen: Rácz Gábor   képviselő 

Varga Ferenc képviselő 
 
 
Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal részéről: 
                               Szabó Zoltán Ferenc polgármester 

Dr. Sztantics Csaba jegyző 
 
   Agócs Lászlóné 10. sz. választókerület önkormányzati képviselője 
 
 
Faur Zoltán: 
Köszöntötte az ülésen megjelent képviselőket, a polgármester urat, a jegyző urat és Agócs 
Lászlóné képviselő asszonyt és az érdeklődőket. Megállapította, hogy a Képviselő-testület 
tagjai közül 3 fő jelen van, így határozatképesek.  
A közmeghallgatásról jegyzőkönyv készül. Javasolta, hogy a jegyzőkönyv hitelesítőjének 
Faur Csaba képviselő urat kérjék fel. 
Kérte a képviselőket, aki a jegyzőkönyv hitelesítő személyével egyetért, szavazzon. 
 
 A Képviselő-testület 3 igen szavazattal Faur Csabát jegyzőkönyv hitelesítőnek megvá-

lasztotta. 
 
Faur Zoltán: 
A közmeghallgatást megnyitotta.  
Az elmúlt időszakban 17 db kutya lett ingyenesen beoltva és chippeltetve a Herosz Állat-
menhely vezetője, Deák Ferenc jóvoltából. Ezt az akciót Agócs Lászlóné képviselő asszony 
segítségével indították el. 
A Társadalmi Esélyteremtési Főigazgatósággal együttműködve tanfolyamokat és képzéseket 
szerveznek, az első tanfolyam – szociális gondozók segítője – január elején indul.  
A mai délutánon mikulás csomagok osztására fog sor kerülni. 
Együttműködési megállapodásokat kötöttek több Csongrád megyei nemzetiségi önkormány-
zattal.  
Az ingyenes tűzifa intézése folyamatban van, de még megoldásra vár a kitermelés, a rako-
dás és szállítás.  
A jövőbeni terveik között szerepel képzések, tanfolyamok szervezése a leszázalékoltak ré-
szére, illetve a középiskolát be nem fejezők felzárkóztatására.  
A kóbor kutyák összegyűjtését és a rágcsálók irtását szeretnék megoldani. 
Kulturális és sportrendezvényeket szeretnének szervezni. Pl. futballmérkőzés, akár hagyo-
mányőrzéssel.  
A játszóteret szeretnék fejleszteni, amennyiben lesz rá forrás.  
Terveik között szerepel a fiatalok részére sporttagozat létrehozása, pl. kisebb labdarúgó 
egyesület. 
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Kardinális kérdés a szemétlerakás megakadályozása, szankció alkalmazása a megszüntetés 
érdekében.  
 
Szabó Zoltán Ferenc polgármester: 
A Csongrád Megyei Közgyűlés ülésén jelen volt, amikor a nemzetiségi önkormányzattal az 
együttműködési megállapodást megkötötték. Az állami támogatás nagyon alacsony. A köz-
elmúltban Kecskeméten egy konferencián vett részt, ahol a Belügyminisztérium dolgozói tar-
tottak előadást. Kovács Árpádné romaügyi referens elérhetőségét az elnök úrnak továbbítot-
ta. Amíg az Országos Roma Önkormányzat nem alakul meg, addig nem tudják, hogyan to-
vább. Mennyire látható az Országos Roma Önkormányzat stabilitása?  
Örömét fejezte ki, hogy összefogással a kutyák beoltását és chippeltetését sikerült megolda-
ni. Ha további segítségre van szükség, akkor kooperálni kell.  
Szentes Város Önkormányzata biztosította a Szentesi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 
részére a Vásárhelyi út 109. szám alatt az irodát és a felszerelést.  
Szemételhelyezés: amióta a várostól a hulladékgazdálkodást központilag elvették, azóta az 
egész városban vannak problémák, főleg a hulladékgyűjtő szigetek körül. A Felső-Bácskai 
Hulladékkezelő NKft.-vel folyamatosan egyeztetnek. Megnézik, hogy a hátsó útnak a lezárá-
sát hogyan tudnák foganosítani azért, hogy a Nádas-ház mögé több szemetet ne tudjanak 
elhelyezni. A meglévő szemét felmérésével és eltávolításával foglalkozni kell.  
Az itt élő gyermekek nehezen jutnak el a központi iskolákba, az itteni gyerekek nagy része a 
Klauzál Gábor Általános Iskolában tanul. Tárgyalást folytatott Balázs Józseffel, a Tankerület 
vezetőjével és kérte, hogy keressenek megoldást arra, hogy valamilyen buszos járattal a 
gyermekeket hogyan tudnák bejuttatni a központban lévő iskolákba. A tankerület hamarabb 
tud megoldást találni arra, ha 8-10 km-re lévő külterületi lakosú gyermekeket kell iskolába 
szállítani. Tárgyalásokat kell folytatni a Volánbusz Zrt.-vel hogyan tudnának segíteni a tele-
pen élő gyermekek iskolába való szállításával kapcsolatban. A roma önkormányzat segítsé-
gét kérte abban, hogy legyen pontosan felmérve, hány gyermeket kellene és melyik iskolába 
szállítani.  
Nem látja, hogy a sporttagozat létrehozásában Szentes Város Önkormányzatának feladata 
lenne.  
A játszótér fejlesztésével kapcsolatban elmondta, hogy szigorúak a szabványok, ezért a ját-
szóelemek drágák. Ebben a kérdésben tudnak tárgyalni, de kéri, hogy januárban tegyék 
meg, mert költségvetés tervezési időszakban vannak.  
A kulturális és sportrendezvényekbe nem akarnak beleszólni, ha tudnak segíteni, vagy közös 
rendezvényt szeretnének tartani, azt szívesen teszik. 
 
Agócs Lászlóné önkormányzati képviselő: 
A kutyák oltása és chippeltetése 7.000,-Ft/kutya volt. Úgy gondolta, hogy a felelős állattar-
tásnak is utána kell nézni, mert több utcából kijárnak a kutyák.  
Szemét: lakossági bejelentés érkezett kb. 1 hónappal ezelőtt, hogy látták, valaki idehordja a 
szemetet, a Schweidel J. utcán többször fordult meg a traktor. A rendőrségnek rendszámmal 
együtt bejelentést tett. Másnap az illető elvitte a szemetét.  
 
Faur Csaba: 
Elvileg a Nádas-háznak van kamera rendszere. Jó lenne beüzemeltetni.  

Szabó Zoltán Ferenc: 
Elvileg működik is a kamera. 

Faur János, Szentes, Lavotta u. 10.: 
Ha lát ilyet, akkor felírja a rendszámát.  

Agócs Lászlóné: 
Nagy problémát jelentett, hogy itt a hídnál nincs járda és rendőr büntetett meg embereket.  
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Ennek a felmérését megcsinálta a Városellátó NKft., két oldalon korláttal egészen a Dankó 
P. utcáig lenne járda, melynek költsége megközelítőleg 1 mFt, melyet szeretne a költségve-
tésbe beletetetni.  
Farkas Nikolett korábbi ötlete volt, hogy a kerítést a Schweidel utcáig ki kellene vinni és a 
sportpályát oda építeni, ezzel fel lenne számolva a szemétdomb. 
 
Faur János Szentes, Lavotta u. 10.: 
A telepen rengeteg rágcsáló, pocok van. Korábban volt olyan méreg, amelyet a házakhoz 
dobozokban kiosztottak. Volt rá példa, hogy a gyereket megharapta a pocok.  
 
Szabó Zoltán Ferenc: 
Rágcsálóirtásra a Városellátó NKft.-nél mindig van betervezett költség. A város több részén 
van rágcsáló probléma. Valószínűleg gyengült a szerek minősége. Nem tartja jó ötletnek, 
hogy házakhoz kihelyezzék, mert a gyerekek hozzáférnek. Utánanéznek, hogy milyen szerek 
vannak most forgalomban, illetve milyen költséggel járna. Melyik időszakban jelentkezik leg-
inkább a probléma? 
 
Faur Csaba: 
Minden időszakban. Egyes házaknál hiába van kiépítve az udvar, ha a szomszédtól átjárnak 
a rágcsálók. 
 
Faur János: 
A Dankó P. utcában is van olyan panasz, hogy a pocok megrágja a ház falát. 
 
Faur Csaba: 
Tudomásuk szerint még egyszer lesz egy alakuló ülése az Országos Roma Önkormányzat-
nak.  
 
Szabó Zoltán Ferenc: 
Kecskeméten a romaügyi referens említette, hogy itt volt nemzetiségi pályázat benyújtva ta-
nodával kapcsolatban. Azt hitte, hogy a Szentesi Roma Nemzetiségi Önkormányzat nyújtotta 
be, pedig nem. Erről nem tudnak sok mindent, de Dancs Mihály videóban felmerül egy név. 
 
Faur Csaba: 
Vukoszávlyev Szlobodán? 
 
Szabó Zoltán Ferenc: 
Ő nyújthatott be pályázatot? Tudnak valamit erről? A romaügyi referens azt mondta, hogy a 
benyújtott pályázat nyert is.  
 
Faur Csaba: 
Idén az önkormányzatuk nem pályázott semmit. Nekik nincs kapcsolatuk Szlobodánnal, a 
választások után megszakadt vele a kapcsolat.  
 
Szabó Zoltán Ferenc: 
Ha nyert a pályázat, akkor előbb-utóbb ebből valami elkezd megvalósulni.  
 
Faur Zoltán: 
Semmi információjuk nincs erről. Nagy tervük a tanoda megvalósítása, hogy az iskolában 
gyengébben teljesítő gyerekeket fel tudják zárkóztatni. 
 
Szabó Zoltán Ferenc: 
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Ez egy jó kezdeményezés lenne. 
Faur Zoltán: 
Völgyi János a Csongrád Megyei Nemzetiségi Önkormányzattal felvette a kapcsolatot, hogy 
lenne ingyenesen tűzifa. Szentes Város Önkormányzata tudna-e az elszállításában segíteni? 
90 házról lenne szó.  
 
Szabó Zoltán Ferenc: 
Egyeztetni kellene. A Városellátó NKft.-nek van önrakodó teherautója. Nézzék meg, hogy 
honnan, mekkora mennyiséget kellene elszállítani és akkor valamit kitalálnak.  
 
Faur Zoltán: 
A roma képviselők dolgoznak. Szükség lenne az önkormányzatnak egy részmunkaidős 4 
vagy 6 órá adminisztrátorra. A város tudna-e ebben segíteni? Nehezen tudják megoldani az 
ügyfélfogadást.  
 
Szabó Zoltán Ferenc: 
Nézzék meg, hogy a közmunkaprogram ad-e valamilyen lehetőséget. Erre nem tud igent 
mondani.  
Úgy néz ki, hogy a járási hivataltól az önkormányzatok olyan plusz feladatokat kapnak, 
amelyhez normatíva nélkül státuszt kell növelniük. Tesznek lépéseket, de a státusz a legne-
hezebb kérdés.  
 
Faur János: 
A futballpálya mikor lenne kész?  
 
Agócs Lászlóné: 
A megvalósítás akkor kezdőik el, ha nyer a pályázat, leghamarabb tavasszal. 
 
Faur Zoltán: 
Ha jól tudják, az önkormányzatnak van Szigligeten nyaralója. Szeretnék nyáron a hátrányos 
helyzetű gyerekeket hosszabb hétvégére nyaralni vinni. Nagy segítség lenne, ha a hely adott 
lenne.  
 
Szabó Zoltán Ferenc: 
Úgy gondolja, hogy ebben hamarabb tudnak segíteni, de korlátozott létszámban gondolkoz-
va.  
 
Agócs Lászlóné: 
A Családsegítő Központ szokott a szociálisan hátrányos helyzetű gyerekeknek tábort szer-
vezni. 
 
Szabó Zoltán Ferenc: 
A szigligeti üdülő is a Családsegítő Központhoz tartozik. Nyugodtan lehet hivatkozni erre a 
beszélgetésre. 
 
Faur Zoltán: 
Mivel több hozzászólás nem volt, a közmeghallgatást 10 óra 45 perckor bezárta. 
 

K.m.f. 
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Faur Zoltán Faur Csaba 
elnök jegyzőkönyv-hitelesítő 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 
 
 
 
 
 

Szentesi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 
 

2019. december 20. napján  
 

a Szentes, Dankó P. u. 31. sz. alatti Nádas-házban megtartott  
 
 

KÖZMEGHALLGATÁSRÓL 
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